
Valgprogram 2023-2027

▪ Altas helsetilbud skal styrkes!

▪ Kommunale eneboligtomter til enhver tid!

▪ Alta skal rustes for et bedre psykisk helsetilbud!

▪ Støtte opp om kultur- og idrettsbyen Alta!

▪ En innholdsrik hverdag for våre eldre, møteplasser og gode velferdsordninger!

▪ Et arbeidsliv med flere hele faste stillinger og flere lærlinger!

▪ Ny og fremtidsrettet cruise- og flerbrukskai!

▪ Utbedre og tilpasse scooterløypenettet i Alta og gjennom hele Finnmark!



All skal ha et godt og likeverdig 
helsetilbud gjennom alle livets faser. 
Alta AP skal jobbe for en fortsatt 
positiv befolkningsutvikling, og vi skal 
ivareta et stadig økende antall eldre. 

• Fortsette arbeidet med gode 
folkehelsetiltak for befolkningen 
blant annet utvikling og 
vedlikehold av tur- og skiløyper

• Fortsette arbeidet for 
oppmerkede sykkelveier, gangstier

• Styrke tilbudet på Klinikk Alta. 
Flere må behandles nærmest der 
de bor

• Opprettholde stedlig ledelse ved 
klinikken

• Jobbe for flere sengeplasser ved 
Klinikk Alta

• Fortsette arbeidet med å utvikle 
og styrke fødetilbudet i Alta med 
mål om etablering av fødeavdeling 
ved Klinikk Alta

• Fortsette det viktige arbeidet for 
at Klinikk Alta får en akutt 
geriatrisk indremedisinsk avdeling 

• Fortsette å jobbe for at Klinikk Alta 
skal bli et fullverdig sykehus

• Opprette flere faste kommunale 
legestillinger samt flere faste 
legehjemler

• Jobbe opp mot sentrale 
myndigheter for å gi gratis 
tannhelse for alle, uansett aldre

• Styrke jobben med å rekruttere og 
beholde helsesykepleiere, 
logopeder og andre relevante 
faggrupper 

• Videreføre kommunale 
stipendordninger der det er viktig 
med rekrutteringstiltak

• Jobbe for et lavterskeltilbud innen 
psykiatri til de som trenger hjelp 
ved endringer i livssituasjon

• Styrke helhetlig samarbeid og 
arbeid med psykisk helse for barn 
og unge, gjennom å opprette 
tverrfaglige team i skolen med 
helsepersonell, miljøterapeuter og 
miljøarbeidere

• Jobbe for flere døgnplasser i 
psykiatrien. Psykisk helsevernlov 
og kapasitet må samstemmes og 
kommunene må rustes for 
oppgavene 

• Videreutvikle og styrke bruk av 
velferdsteknologi på alle 
helseinstitusjoner i kommunen. I 
hjemmebasert omsorg skal 
hjelpemidler innen 
velferdsteknologi fortsette å rulles 
ut

• Arbeide opp mot sentrale 
myndigheter slik at det legges til 
rette for at 
alderspensjonsordninger reguleres 
for både pris- og lønnssvekst på lik 
linje med andre grupper i 
samfunnet

• Satse på frivillighetssentralen

• utvide tilbudet ved Toppen 
dagsenter med for eksempel et 
kveldstilbud

• Bygge seniorsenter i sentrum eller 
i en av våre bydeler etter samme 
modell som Vertshushagen. Det 
kan også inneholde små 
hybelleiligheter og mye fellesareal 

• Videreføre satsingen på 
demensomsorgen i Alta. 
Altagårdshagen må styrkes slik at 
flere med demensdiagnose og 
deres pårørende kan få tilbud om 
hjelp

Vi vil satse på byutvikling både i vest-, 
midt- og østre Alta blant annet med 
boligbygging og nærmiljøtiltak. Samtidig 
er det viktig å fortsatt tilrettelegge for 
levedyktige distrikter i vår kommune.

Gode bomiljø er viktig for trivsel og 
utvikling. Barnehager, skoler og et variert 
fritids- og kulturtilbud skaper gode 
nærmiljøer. Alle skal ha mulighet til å 
delta i skole, arbeidsliv og lokalsamfunn. 

Det skal satses på bydelsutvikling av Alta 
vest. Gakori skole bygges ut og renoveres. 
Den blir ny hovedskole for vestkanten og 
skal inkludere flesteparten av elevene 
som i dag er på Bossekop skole. 

Skoletomten i Bossekop skal omreguleres 
til boligformål med prioritet til 
barnefamilier og unge som ønsker å 
etablere seg. Idrettsanlegg på 
skoletomten skal bygges opp igjen på 
BUL-parken i Bossekop i samarbeid med 
BUL.  

Vi støtter Alta IF’s byutviklingsprosjekt 
Altaparken på Aronnes. Parkanlegget, god 
infrastruktur og innhold rundt parken vil 
bidra til bolyst.  

• Jobbe for en grønnere byutvikling for 
å bidra til å nå de nasjonale 
klimamålene 

• Arealutbygging skal hovedsakelig 
gjennomføres gjennom helhetlig 
planlegging slik at bykjernen kan 
ekspandere, samtidig som man 
ivaretar jordbruksarealene, natur og 
friområder i by og distrikt

• Styrke Talvik og Kviby som 
distriktssentre

• Jobbe for næringsaktivitet på Langnes 
industriområde 

• Etablere en samlingspark/sosial 
møteplass ved småbåthavna i Talvik

• Jobbe for et bedre kollektivtilbud i by 
og distrikt

• Legge til rette for flere scootergarasjer 
i utfartsområdene

Monica Nielsen
Ordførerkandidat

Ole Steinar Østlyngen
Varaordførerkandidat

Anita Håkegård Pedersen
3. kandidat

Morten Simensen Haldorsen
4. kandidat

Anita Kivijervi
5. kandidat



• Mål om kommunale 
eneboligtomter til enhver tid

• Realisere Skoddavarre 
boligområde

• Legge til rette for at våre unge får 
mulighet til å skaffe seg egen bolig

• Prioritere «leie til eie» for å gjøre 
det enklere å komme inn på 
boligmarkedet

• Stimulere til utbygging av 
utleieboliger som 
førstegangsbolig. Regulere tomter 
til dette, og samarbeide med 
Husbanken for en best mulig 
inngangsbillett til egen bolig  

• Legge til rette for sentrumsnære 
leiligheter for utleie til 
nyinnflyttere og andre som 
mangler bolig i en periode

• Utvikle samarbeidet med FEFO 
med mål om flere rimelige 
kommunale boligtomter

• Fortsette arbeidet med å oppnå 
100 lærlinger til enhver tid i 
kommunen

• Jobbe for flere sommerjobbtilbud 
til ungdommene i Alta i samarbeid 
med næringslivet

• Styrke trafikkopplæring og 
sikkerhetstiltak for ungdom 

• Jobbe for bedre 
parkeringsmuligheter ved Alta 
videregående skole 

• Arbeide opp mot sentrale 
myndigheter for at 
samfunnskritiske yrkesgrupper får 
samme nedskrivningsordning i 
Statens Lånekasse som lærerne 
har

• Reetablere treffpunkter for 
borteboende studenter

• Videreutvikle «Huset» som 
samlingssted

• Styrke ungdommens helsestasjon 
og Huset med utvidede 
åpningstider og tverrfaglige 
ansatte

• Jobbe for utbedring og tilpassing 
av scooterløypenettet i hele Alta 
og gjennom hele Finnmark

• Åpne for allmenn barmarkskjøring 
i eksisterende kjørespor 

• Jobbe for at Nordlysbyen gjøres 
enda bedre kjent og forankres 
blant egne innbyggere og 
tilreisende gjester

• Fortsette å utvikle et attraktivt 
sentrum

• Stimulere til etablering av tilbud 
for aldersgruppen 18+

• Fortsette å styrke Alta som 
vertskaps-og arrangementby

• Videreutvikle samarbeidet med 
aktører om festivaler, 
idrettsarrangementer og 
konferanser

• Videreføre 15% kommunal støtte 
til idrettsanlegg

• Bidra til at kommunen kan gi 
lånegarantier for nye anlegg som 
er tippemiddelberettiget. Slik at 
idrettslag og organisasjoner kan ta 
opp lån i kommunalbanken eller 
KLP. Garantiansvaret til 
kommunen knyttes til innvilget 
tippemidler til anlegget

• Arbeide for at artister, musikere 
og kunstnere etablerer seg i Alta 

• Ivareta samisk og kvensk kulturarv 
blant annet med deltakelse i 
språksentrene 

• Følge opp arbeidet med samisk 
språkforvaltning for å styrke 
samisk språk

• Ha barnehageplass til alle. 
Regjeringen innfører gratis 
barnehage og SFO for de minste i 
tiltakssonen 

• Støtte barnehager i regi av ideelle 
organisasjoner med «non-profit» 
formål

• Tilby økt foreldreveiledning og 
styre lavterskeltilbud for familier

• Styrke kontingentkassa slik at alle 
barn har mulighet til å delta i 
fritidsaktiviteter uavhengig av 
foreldrenes økonomi

• Jobbe for styrket samisk 
språkopplæring

• Vi har som mål at 
skolefritidsordningen (SFO) på sikt 
blir aktivitetsskole (AKS)

• Jobbe for å styrke tilbudet på 
videregående utdanning innen fag 
som etterspørres av privat og 
offentlig næring

• Jobbe for flere elevhybler for 
borteboere i Alta i samarbeid med 
fylkeskommunen 

• Jobbe overfor UIT, Norges Arktiske 
Universitet og sentrale 
beslutningstakere for økte 
bevillinger til opprettelse av flere 
studieplasser ved studiested Alta.

Vi vil fortsette å utvikle Alta-skolen til 
det beste for elever, lærere, øvrig 
ansatte og for Alta-samfunnet som 
helhet. 

• Komsa skole skal bygges til en 3 
paralleller 1-7 skole og med 
klasserom til de samiske klassene 

• Saga skole skal bygges ut til en 2 
parallell 1-7 skole  

• Kaiskuru skole skal være en 1-7 
skole med nye spesialrom

• Gakori skole skal være 
hovedskolen i vest og bygges ut til 
en 3 paralleller skole. Skolen skal 
ombygges og utvides med 1 
parallell 

• Når det er elever til en egen 
fullverdig parallell for samisk så 
skal dette være på plass på Komsa 
skole

• En utredning for Elvebakken- og 
Aronnes skole skal gi grunnlag for 
sak om ny fremtidig skole for disse 
områdene

• Nærskoleprinsippet ivaretas

• Offentlige arealer ved Bossekop 
skole og dagens Komsa skole 
omreguleres til boligområder for 
eneboligtomter, rekkehus, 
boligblokker og opparbeidede 
lekeområder. Dette prioriteres i 
arbeidet med omregulering og i 
boligbyggeprogrammet 

• Rammen for vedlikehold av 
skolebygg skal økes og det skal 
utarbeides en oppussing- og 
vedlikeholdsplan for alle skolene i 
kommunen



Et godt næringsliv og arbeid til alle 
har alltid vært og er blant våre 
viktigste saker. Vi skal støtte og 
videreutvikle næringslivet i Alta, med 
fokus på nye arbeidsplasser og 
samspill mellom eksisterende næring. 

• Ha som mål om ledige 
næringsarealer til 
industrietableringer til enhver tid

• Bygge ny og fremtidsrettet cruise- 
og flerbrukskai, med landstrøm, 
for cruisebåter, fiskeriflåten og 
annen båttrafikk. Dette vil styrke 
reiselivet og øvrig næringsliv

• Jobbe for at Finnmarksløpet skal få 
økt støtte og bli en fast post i 
statsbudsjettet

• Tilrettelegge for bygging av flere 
hoteller

• Styrke og effektivisere plan- og 
byggesaksavdelingen i kommunen 
for å få en raskere saksbehandling

• Styrke Altas plass i Nordområdene

• Jobbe for større offentlige 
etableringer til Alta 

• Støtte opp under Forsvarets behov 
ved å tilrettelegge for etableringer 
i Alta kommune

• Ivareta et seriøst arbeidsliv der 
faste stillinger, økt antall lærlinger 
og tariffbasert lønn hos 
underleverandører står sentralt 

• Støtte opp om A-krimsenteret i 
Alta for å sikre et trygt arbeidsliv i 
regionen

• Styrke ordninger som bidrar til at 
flere kan stå i og komme i arbeid

• Jobbe for en bærekraftig utvikling 
av havbruksnæringen, at 
lokalsamfunn tilgodeses, og at det 
bevilges mer penger til 
havbruksforskning

• Støtte opp om 
leverandørindustrien til fiske og 
havbruk

• Jobbe for økte bevillinger for 
bekjempelse av pukkellaks 

• Jobbe for etablering av et fryseri til 
fiskeflåten i Alta

• Legge til rette for at fiskeflåten 
enklere kan foreta bunkring, 
mannskapsbytte med mer i Alta

• Alta Arbeiderparti sier nei til 
elektrifisering av Melkøya med 
landstrøm

• Karbonfangst og lagring (CCS) er et 
alternativ som bør iverksettes 
framfor elektrifisering 

• Strøm reservert til elektrifisering 
av Melkøya må frigis til annen 
næringsvirksomhet nå

• Det er viktig at det prioriteres kraft 
til næringsliv for å sikre 
eksisterende og nye 
arbeidsplasser. Samtidig må det 
sikres rimelig strøm til folk i nord

• Jobbe aktivt for produksjon av 
fornybar kraft

• Det må prioriteres hurtigløp for en 
ny 420 KV-linje fra Balsfjord til 
Skaidi, og en 420 KV-linje fra Skaidi 
til Varangerbotn 

alta.arbeiderpartiet.no  -  facebook.com/alta.arbeiderparti

Det er avgjørende å ha god 
infrastruktur internt i kommunen og 
til regionale og nasjonale viktige 
sentre. Arbeidet med å få midler over 
statsbudsjettet og Regional – og 
nasjonal transportplan vil være svært 
viktig også i denne perioden. Vi vil 
jobbe intensivt for å få tilgang til mer 
kraft og kraftlinjer i vår region. Det vil 
sikre nye arbeidsplasser og være 
svært viktig for samfunns- og 
næringsutvikling.

• Vi vil bygge ny godsterminal på 
Skillemo for å redusere 
tungtrafikken i byen

• Jobbe for å styrke Alta som 
transportknutepunkt i regionen.

• Opprettholde Vargsundekspressen 
med minimum 2 rotasjoner pr. dag

• Jobbe for styrket kollektivtilbud 
med særlig fokus på befolkningen i 
distrikts-Alta

• Jobbe for realisering av ny E6 
gjennom Alta, finansiert av statlige 
midler. I påvente av utbyggingen 
skal vi jobbe for punktutbedring av 
flaskehalsene i sentral Alta

• Snarlig oppstart av tunell E45 
Kløfta

• Påvirke beslutningstakere slik at 
strekningen E45 Kløfta – Eiby – 
Alta skal ha en prioritert plass i 
kommende NTP (Nasjonal 
Transportplan) 

• Bidra til å sikre godt vedlikehold på 
kommunale veier med bl.a. 
reasfaltering

• Jobbe for at antall passasjerer og 
flyvninger økes ved stamflyplassen 
Alta Lufthavn. Dette for å få 
billigere flybilletter og flere 
direkteruter til og fra Alta

• I samarbeid med nabokommuner 
styrke Finnmark for å 
opprettholde og stabilisere en god 
utvikling i regionen
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